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Protokół Nr ORN.0012.2.2.2016 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 24 lutego 2016 r. 

 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Marianna 

Kisielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska-Drozd, 

 Inspektor w Wydziale Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Jadwiga Malinowska, 

 Pracownik do spraw ppoż. zatrudniony na podstawie umowy – zlecenia – Jerzy 

Gołembiewski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.  

2. Analiza nakładów na ochronę ppoż. w gminie i bezpieczeństwo publiczne  

w latach 2013 – 2015. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.   

4. Sprawy wniesione. 

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.1.2016 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.1.2016 posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 27 stycznia 2016 r. 
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Do punktu 2 – Analiza nakładów na ochronę ppoż. w gminie i bezpieczeństwo publiczne  

w latach 2013 – 2015 

 

Burmistrz  Wacław Olszewski 

poinformował, że ochrona ppoż. jest zadaniem własnym gminy, które jest realizowane przez 

jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych. Na terenie wiejskim gminy Olecko działa  

pięć jednostek. Trzy jednostki, które leżą przy głównym trakcie gminy czyli w Gąskach przy 

drodze krajowej nr 65 oraz w Szczecinkach i Borawskich przy drodze wojewódzkiej nr 653 

Olecko-Suwałki są w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. Dwie jednostki 

funkcjonują w Plewkach i Lenartach. Jednostki działają prężnie. Są wyposażone w dość dobry 

sprzęt. Jeśli chodzi o remizy strażackie, w czterech przypadkach warunki są bardzo dobre.  

W Gąskach planowana jest budowa świetlicy wiejskiej wraz z remizą strażacką. Jest już 

projekt techniczny, gmina czeka na uruchomienie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,  

w ramach którego jest możliwość otrzymania dofinansowania. W 2014 roku gmina kupiła 

nowy samochód ciężki dla jednostki w Borawskich, a w marcu b.r. będzie składać wniosek  

na zakup samochodu dla Szczecinek. Gmina stara się pozyskiwać pieniądze z zewnątrz  

na działanie ochotniczych jednostek. Głównie jest to dofinansowanie od marszałka oraz  

z pieniędzy Zarządu Wojewódzkiego OSP. W drugim przypadku są to pieniądze 

przeznaczone na dofinansowanie drobnego sprzętu. Ponadto gmina otrzymuje środki  

z Komendy Głównej. Wszystkie jednostki biorą udział w zdarzeniach i ściśle współpracują  

z Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej. Przy drobniejszych zdarzeniach PSP 

powiadamia jednostki OSP, które samodzielnie prowadzą działania. Są to zdarzenia związanie 

m.in. z podpalaniem traw i niebezpiecznymi owadami. Do wypadków drogowych, ze względu 

na położenie, najwięcej wyjazdów ma jednostka w Gąskach, a następnie Borawskie, 

Szczecinki, Lenarty i Plewki. Podstawowy sprzęt jest na dobrym poziomie. Jeśli chodzi  

o samochody, najlepszy sprzęt ma jednostka w Borawskich, w dobrym stanie jest też 

samochód w Plewkach. Cztery lata temu był zakupiony samochód dla OSP Lenarty. 

Najgorszy samochód ma w tej chwili OSP Szczecinki, dlatego też planuje się go wymienić.  

W następnej kolejności należałoby wymienić samochód w Gąskach. 

 

Pracownik do spraw ppoż. zatrudniony na podstawie umowy – zlecenia – Jerzy Gołembiewski 

poinformował, że jednostki OSP mogą prowadzić niektóre samodzielne działania bez udziału 

PSP. Systematycznie strażacy z OSP przechodzą szkolenia, które są organizowane w PSP.  

W ubiegłym roku były dwa kursy z kwalifikowanej pierwszej pomocy w ramach projektu 

norweskiego, podczas których przeszkolono strażaków ochotników z gminy Olecko.  

W tym roku planuje się jeden kurs kwalifikowany pierwszej pomocy. Kurs rozpocznie się na 

początku marca. Ponadto będzie zorganizowany kurs podstawowy dla strażaków z OSP, 

którzy ukończyli 18 lat, ale nie posiadają przeszkolenia i nie mogą brać udziału w działaniach 

ratowniczo-gaśniczych. Dodał, że w gminie Olecko są dwie młodzieżowe drużyny pożarnicze 

tj. w Gąskach i w Lenartach. Rywalizacja drużyn jest dość duża. W ubiegłym roku na 

zawodach Lenarty zajęły trzecie miejsce w województwie warmińsko-mazurskim. 

Prowadzone są również inspekcje gotowości operacyjnej przez Komendę Powiatową PSP, 

gdzie jest powołana Komisja przez Komendanta Powiatowego. Pracownicy Komendy 

przeprowadzają inspekcje, każda jednostka dwa razy w roku była inspekcjonowana. 

Wszystkim jednostkom wystawiono ocenę bardzo dobrą. Jedyny problem jest z wyjazdami 

OSP do zdarzeń do godziny 15.00. Część osób pracuje, młodzież uczy się. Jeżeli nie będzie 

jakiejś gratyfikacji dla ochotników to sytuacja będzie się pogarszała. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy są pomysły na gratyfikację. 
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Pan Jerzy Gołembiewski 

uważa, że to powinno wypłynąć odgórnie, może na zasadzie jakiegoś dodatku. Problem 

dotyczy nie tylko gminy Olecko. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

jeśli chodzi o straże ochotnicze w gminie, to trzy z nich czyli Szczecinki, Borawskie i Plewki 

są usytuowane w jednej części gminy i najprężniej działają. W tej części gminy, gdzie są 

położone m.in. Jaśki i Dobki nie ma jednostki OSP. 

 

Burmistrz  Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jest to problem wieloletni. Kiedyś na terenie gminy funkcjonowało  

9 jednostek. Między innymi była jednostka w Gordejkach. Jednak w wyniku likwidacji  

PGR-ów jednostki rozwiązały się. Niemniej jednak to nie ma większego znaczenia.  

W poniedziałek odbyła się narada roczna w Komendzie PSP w Olecku, podczas której 

przekazano m.in. informację, że czas dojazdu na miejsce zdarzenia od momentu 

powiadomienia o zdarzeniu wynosi 15 minut, kryteria są spełniane. 

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

powiedział, że jednostka OSP w Gąskach, jeżeli jest taka potrzeba, bierze udział  

w zdarzeniach np. na terenie Kukówka, które jest oddalone od Gąsek o 2 km, a należy  

do gminy Świętajno. 

 

Pan Jerzy Gołembiewski 

poinformował, że jednostki, które działają w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym 

mogą być dysponowane poza terenem gminy, a nawet powiatu. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy jednostki ochotnicze mogą wyjeżdżać do zdarzeń związanych  

z niebezpiecznymi owadami. 

 

Burmistrz  Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak i wszystkie jednostki mają do tego odpowiedni sprzęt. Jednostki 

wyjeżdżają do takich zdarzeń lekkim sprzętem, aby ograniczyć koszty. Najwięcej wyjazdów 

miały jednostki w Lenartach i w Gąskach.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

powiedział, że strażacy to chyba najlepiej oceniana grupa zawodowa. 

 

Burmistrz  Wacław Olszewski 

odpowiedział, że wśród służb mundurowych na pewno tak. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

powiedział, że powszechna opinia jest taka, że w sytuacji wypadku drogowego straż pożarna 

jest na miejscu zdarzenia pierwsza i kompetentna w odróżnieniu od policji. Jest to opinia 

oddolna, którą tylko powtarza. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – Ewa 

Zalewska-Drozd 

w nawiązaniu do bezpieczeństwa publicznego poinformowała, że z budżetu gminy jest 

finansowana Komenda Powiatowa Policji w Olecku w ramach dotacji celowej. Środki są 

przeznaczone na sfinansowanie zwiększenia patroli pieszych czyli na poprawę 

bezpieczeństwa w mieście. Finansowana zwiększona liczba patroli pieszych jest realizowana 
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przez funkcjonariuszy Oddziału Prewencji Policji z Olsztyna. Dotyczy to szczególnie okresu 

letniego w związku z przyjazdem do Olecka turystów. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

powiedział, że pismem z dnia 12 lutego 2016 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski wezwał 

Radę Miejską do wygaszenia mandatu Burmistrza. W razie bezskutecznego upływu  

30 dniowego terminu do podjęcia uchwały, organ nadzoru wyda zarządzenie zastępcze 

stwierdzające wygaśnięcie mandatu. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 2 głosach za i 4 głosach przeciw negatywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka. 

 

b) projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Marianna Kisielska 

poinformowała, że w związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach, opracowany został projekt nowego Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Olecko. Najistotniejszą zmianą jest to, że w § 8 ust. 2 pkt 5 została 

określona nowa minimalna wielkość pojemnika do gromadzenia odpadów powstających  

na ogródkach działkowych do 30 l na każdą działkę ogrodniczą. Wcześniejsza ustalona norma 

wynosiła 15l. W momencie kiedy ustalane były normy dotyczące wytwarzania odpadów przez 

osoby indywidualne, przedsiębiorstwa i inne podmioty, w tym również ogródki działkowe 

gmina nie miała rozeznania, ile odpadów faktycznie się produkuje. Były to tylko wyliczenia 

teoretyczne, które wynikały z danych o produkowanych śmieciach w różnych rodzajach 

działalności. Funkcjonowanie od 2013 roku systemu, który zapewnia monitorowanie ilości 

odbieranych odpadów pozwoliło ustalić, że odpadów wytwarzanych na ogródkach 

działkowych jest zdecydowanie więcej. Zmiana ta pociąga za sobą skutek finansowy dla 

użytkowników ogródków działkowych. Dodała, że pozostałe zmiany są kosmetyczne.  

W § 2 doprecyzowano pojęcie dotyczące odpadów budowlanych. Również w tym samym 

paragrafie w punkcie 9 doprecyzowano odpady problemowe. W rozdziale 3 § 5 ust. 1 

wprowadzono informację o nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe bądź 

nieruchomości wykorzystywane w celach rekreacyjno-wypoczynkowych.  W rozdziale 4 § 9 

ust. 3 ustalono, w jaki sposób są zbierane odpady wielkogabarytowe i wskazano możliwość 

dostarczania tych odpadów przez właściciela do punktu dobrowolnego gromadzenia 

odpadów. Wszystkie informacje, o których mówi są w harmonogramach odbioru odpadów, 

aby nikt nie miał problemu z tym, kiedy i jakie może oddać odpady. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy harmonogramy są dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej. 
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Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że tak. Dodała, że na jednej z Komisji i należy potraktować to jako 

autopoprawkę zgłoszono, aby w § 14 pkt 2 gdzie jest zapis, że nieczystości mogą być 

deponowane w komunalnych urządzeniach do gromadzenia odpadów było zapisane,  

że „nieczystości należy wrzucać do komunalnych urządzeń do gromadzenia odpadów”. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał, czy wszystkie sklepy posiadają umowy z urzędem na pojemniki i o odpowiedniej 

wielkości. Zdarza się, że właściciele sklepów przyjeżdżają i wrzucają kartony do kontenerów 

spółdzielczych. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż nie może potwierdzić, że umowy są w stu procentach przypadków. Mogła 

zdarzyć się sytuacja, że coś zostało przeoczone, ale większość sklepów ma zawarte umowy. 

  

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Olecko. 

 

c) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

 

Pani Marianna Kisielska 

poinformowała, że obowiązek zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom należy do zadań 

własnych gminy. Aby wypełnić ten obowiązek Rada gminy określa w drodze uchwały, 

corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Regulamin w stosunku do roku poprzedniego nie zmienił się. Sprawy 

związane z odłowem i umieszczaniem psów są uregulowane umową ze schroniskiem  

w Giżycku w wyniku postępowania przetargowego. Ponadto umowami są uregulowane 

zadania, które wykonują przychodnie weterynaryjne tj. czipowanie, usypianie ślepych 

miotów, a także opieka nad zwierzętami, które ucierpiały w wyniku wypadków drogowych. 

Dodatkowo regulamin określa, co gmina ma zrobić ze zwierzętami gospodarskimi, które są  

w niewłaściwy sposób utrzymywane. Gdyby taka sytuacja zaistniała Pan Burmistrz musi 

wydać decyzję nakazującą odebranie zwierząt ich dotychczasowemu właścicielowi  

i umieszczenie w innym gospodarstwie. Ustawa zobowiązuje do tego, aby podać miejsce na 

wypadek takich sytuacji i od wielu lat jest to gospodarstwo rolne w Łęgowie. Dodała, że na 

jednej z Komisji odnośnie § 11 dotyczącego edukacji mieszkańców była sugestia, aby 

kampania była skierowana do wszystkich mieszkańców, szczególnie poprzez portal czy 

informację internetową. Nie zapisała, jak to będzie brzmiało, ale do sesji zapis będzie 

doprecyzowany. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, ile jest miejsc w schronisku. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że umowa jest podpisana do 45 psów. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, jaki jest koszt utrzymania jednego psa. 
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Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że dotychczas była to kwota ponad 200 złotych miesięcznie. Natomiast  

w wyniku ostatniego przetargu, podczas którego była większa liczba oferentów cena wynosi 

120 złotych miesięcznie. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, na co jest przeznaczana największa część tej kwoty. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że na utrzymanie schroniska. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

d) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

poinformował, że z wnioskiem o zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków zwróciła się Spółdzielnia Mieszkaniowa Mazury, która 

prowadzi działalność gospodarczą w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków. Taryfy podlegają zatwierdzeniu przez Radę Miejską. Oznajmił,  

że do tej pory Spółdzielnia nie zwracała się z wnioskiem o zatwierdzenie taryf. Być może 

wniosek jest następstwem jakiejś kontroli. Cena wody brutto przy planowanej sprzedaży 

16200³ wyniesie 3,26 zł/m³, natomiast cena za odprowadzenie ścieków przy planowanym 

odbiorze 6500m³ wyniesie 6,46 zł/m³. Wzrost ceny wody jest na poziomie 10%, a cena 

ścieków wzrosła o 8% i dotyczy tylko i wyłącznie tych odbiorców, którzy są podłączeni do 

ujęcia Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku czyli w Lenartach. Reszta gminy jest 

zaopatrywana przez PWiK i taryfy spółki gminy wynoszą odpowiednio 3,24 i 5,30 zł/m³.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku. 

 

e) projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko oraz warunków i zasad korzystania  

z przystanków 

 

Pani Marianna Kisielska 

oznajmiła, że jest to uchwała porządkująca. Konieczność uaktualnienia wykazu przystanków, 

których właścicielem jest Gmina Olecko jest związana z podjęciem uchwały pozbawiającej 

starodroże drogi krajowej 65 kategorie drogi gminnej i przekazaniem jej nowemu zarządcy. 

Obecnie funkcjonują dwa przystanki tj. na Osiedlu Siejnik i przy ul. Wojska Polskiego przy 

dworcu.  
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Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że wszystkie sprawy, które wpływają do biura Rady Miejskiej są na bieżąco 

przesyłane Radnym drogą mailową.  

 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy jest zabezpieczona kwota z gminy na pomoc dla Policji i dla Straży Pożarnej. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak, kwota jest zabezpieczona w budżecie. 

 

Innych pytań ani wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Wiceprzewodniczący Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                                Krzysztof Kempisty 

 

           

 


